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Protokół nr VI/2011 
z VI Sesji VI kadencji Rady Gminy Pruszcz Gdański, 

która odbyła się dnia 9 maja 2011 r. 
 
W VI Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański uczestniczyli: Wójt Gminy- Magdalena 
Kołodziejczak, Z-ca Wójta – Andrzej Bożyk, Sekretarz Gminy – Małgorzata 
Grzegorczyk oraz Radca Prawny – Elżbieta Zajączkowska-Matejko.  
 
Na sesję przybył poseł pan Piotr Ołowski.  
 
I. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
1. Otwarcie Sesji. 
Otwarcia VI Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Marek Kowalski.  
 
2. Stwierdzenie Quorum.  
Przewodniczący obrad sprawdził listę obecności radnych stwierdzając quorum; 
ustawowy skład Rady Gminy Pruszcz Gdański wynosi 15 radnych. Listę obecności 
podpisało 13 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski- Czy ktoś z Państwa radnych ma 
uwagi do porządku obrad?  
Kto jest za przyjęciem porządku obrad? 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem porządku obrad V sesji 
Rady Gminy głosowało 13 radnych. 
 
4. Przyjęcie protokołu z IV Sesji Rady Gminy. 
Jeżeli nie będę widział i słyszał uwag do protokołu, stwierdzę, że protokół z V Sesji 
został przyjęty. Czy ktoś z Państwa chce wnieść uwagi do protokołu? Jeżeli nie, to 
stwierdzam, że Protokół z V Sesji Rady Gminy został przyjęty bez uwag. 
 
Pan Piotr Ołowski – chciałbym krótko państwu przedstawić moją pracę i moją 
działalność w Sejmie. Jestem członkiem dwóch Komisji: Komisji Infrastruktury oraz 
Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka. Jeśli chodzi o Komisję Infrastruktury to 
pracujemy nad bardzo wieloma ustawami, ostatnio była to ustawa o granicy 
morskiej. Jeśli chodzi o kwestie bliższe Gminie Pruszcz Gdański to mogę 
powiedzieć, że ostatnio zajmowaliśmy się ochroną przeciwpowodziową, gdzie 
również zwróciłem się z taką interpelacją odnośnie populacji bobrów, w związku z 
ich odstrzałem, bo nie wiemy też tak naprawdę ile tych bobrów jest. Mamy 
natomiast świadomość, że nie mamy programu, żeby w tym temacie móc 
reagować. Jestem też członkiem Komisji Sprawiedliwości i Praw Człowieka, gdzie 
ostatnio prowadziliśmy prace nad bardzo ciekawym projektem odnośnie 
postępowania przed sądami administracyjnymi, gdzie w tej chwili wprowadziliśmy 
zasadę, że sąd może również sam, nie tylko na wniosek, zobowiązać do 
wykonania, w przypadku skargi na bezczynność organów, a także wyznaczyć 
grzywnę w przypadku jego stwierdzenia. Jestem  też  w stałym kontakcie z panią 
Wójt, interesuję się tym co się dzieje w samorządzie. Jeżeli chodzi o Gminę 
Pruszcz Gdański to cały czas staram się, aby powstała kładka pieszo-rowerowa 
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między Rotmanką i Juszkowem. Dostałem takie zapewnienie, że jak tylko 
jakiekolwiek rezerwy zostaną zwolnione, to wówczas ta inwestycja będzie 
realizowana. Są pewne trudności, ale myślę, że ta inwestycja zostanie w końcu 
wykonana. Chciałbym również państwa zachęcić do większej aktywności 
społecznej, bo naprawdę warto. Są to rzeczy, które dotyczą całego państwa, duże 
ustawy. Pozwolę sobie również przekazać taki mały upominek – obrazek Sejmu 
panu Przewodniczącemu. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pan poseł wspomniał, że jesteśmy w 
stałym kontakcie i muszę powiedzieć, że nasza współpraca jest znakomita. Pan 
poseł kilkakrotnie uczestniczył w spotkaniu GDDKiA właśnie w sprawie tej kładki. 
Historia tej kładki sięga już niemal 10 lat, jeszcze pracując w Spółdzielni Rotmanka, 
prowadziłam tam takie rozmowy w imieniu społeczności Rotmanki, Straszyna i 
Juszkowa. Mam nadzieję, panie pośle, że w końcu po 10 latach uda się ten projekt 
zrealizować, bo on ma niezwykłe znaczenie, prawie 10 tys. ludzi mogłoby 
bezkolizyjnie przemieszczać się między miejscowościami.  
Nie mogę sobie odmówić przyjemności opowiedzenia państwu takiej historii, kiedy 
pan poseł był jeszcze Wojewodą, to prowadził taką  praktykę „niezapowiedzianych 
nalotów”. Pan Wojewoda przyjeżdżał, pytał czy jest jakaś dobra kawa, ponieważ 
wyjechał wcześniej do pracy i jest okazja, żeby 20 min porozmawiać o tym co się 
dzieje w gminach. To była rzecz niezwykle cenna dla nas, ponieważ niezwykle 
rzadko się zdarza, żeby ta władza najwyższa, schodziła do tego niższego szczebla, 
a tu ze strony pana posła tego doświadczamy, więc za to dziękujemy.  
Myślę też, że dla naszych sportowców będzie to wyróżnienie i niezwykłe przeżycie, 
że tym razem to poseł wręczy Wam nagrody za wybitne osiągnięcia sportowe.  
 
II. Wręczenie nagród za wybitne osiągnięcia sportowe. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak, pan poseł Piotr Ołowski oraz Przewodniczący 
Rady Marek Kowalski wręczyli stypendium za wybitne osiągnięcia sportowe dla 
Zuzanny i Arkadiusza Ostrajch zam. Wiślinka, dyscyplina: taekwondo.  
 
Pan poseł Piotr Ołowski opuścił Sesję ze względu na zobowiązania zawodowe.  
 
III. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy za rok 2010 z Organizacji 
Pożytku Publicznego (podstawa prawna- art. 5a ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie) – 
przedstawia Wójt Gminy. 
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak przedstawiła sprawozdanie, które stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
IV.Sprawozdanie z działalności Wójta między Sesjami Rady.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – minął miesiąc od kiedy ostatni raz się 
widzieliśmy i w tym czasie wydarzyło się kilka kwestii na które chciałam zwrócić 
Państwa uwagę. Po pierwsze – na początku kwietnia brałam udział w spotkaniu – 
posiedzeniu Metropolitarnego Związku Komunikacyjnego. Omawialiśmy tam 
kolejne problemy. Chcę państwu powiedzieć, że w ostatnim czasie nastąpiła 
zmiana ustawy o transporcie zbiorowym i generalnie gminy, które należą do tego 
typu związku, do jakiego my należymy, są w zasadzie zobowiązane do 
organizowania transportu poprzez ten Związek. Jest to ogromne wyzwanie stojące 
przed Związkiem, ale z drugiej strony skonsumowalibyśmy wreszcie ten zapis, do 
którego został on powołany, a został on powołany w głównej mierze do tego, 
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żebyśmy mogli skonfigurować nasz układ transportowy i żeby mieszkańcy gmin 
podmiejskich mogli w maksymalny sposób korzystać z biletów metropolitarnych.  
Chcę również państwu powiedzieć, że kończymy opracowanie analizy ruchu w 
transporcie zbiorowym na terenie naszej gminy i na następnej sesji pozwolę sobie 
wyniki tej analizy przedstawić.  
Następnie mieliśmy już kilkakrotnie spotkanie z autorami projektu szkoły w 
Borkowie, tej szkoły, która w tej chwili funkcjonuje, natomiast  ponieważ projektanci 
obecnego budynku zachowali prawa autorskie, rozmawiamy o pracy nad projektem  
dotyczącym rozbudowy tej szkoły, będą przedstawione wstępne koncepcje i wtedy 
pozwolę sobie je Państwu przedstawić, a w szczególności mam tu na myśli, pana 
radnego, panią sołtys i Radę Sołecką.  
Mieliśmy również spotkanie ze stowarzyszeniem „Brać Rybacka”, do którego 
należymy. Omawialiśmy możliwość współfinansowania przez Stowarzyszenie wielu 
przedsięwzięć gminnych. Na dzisiaj projektem, który składamy do tego 
Stowarzyszenia, o którym już wcześniej państwu wspominaliśmy, to jest 
rewitalizacja zbiornika wodnego w Wojanowie i uporządkowanie tej gospodarki 
ściekowej. Natomiast rozmawiamy też o pisaniu partnerskiego projektu związanego 
z budową zbiorników retencyjnych w ramach współpracy transgranicznej. Te 
spotkania są na tyle istotne, że z miesiąca na miesiąc przybliżamy się do zawarcia 
takiego porozumienia, na dzisiaj jesteśmy na etapie szukania partnera po stronie 
naszego wschodniego sąsiada.  
Następnie mieliśmy spotkanie z likwidatorem SKR-u Mokry Dwór, a właściwie 
naszych spółdzielni kółek rolniczych i z Radą Nadzorczą. To spotkanie było o tyle 
istotne, że byliśmy w sporze sądowym z SKR-em, jeśli chodzi o jedną z działek w 
Mokrym Dworze. W I  instancji gmina ten spór wygrała, część nieruchomości sąd 
uznał, że nie może przejść na własność SKR-u, tak jak to było sugerowane przez 
jego władze. Likwidator odwołał się od tego wyroku do sądu wyższej instancji. 
Czekamy teraz na stanowisko sądu. Chcę państwu powiedzieć, że zarówno jedna 
jak i druga strona, mam przynajmniej takie wrażenie, a na pewno mogę to 
powiedzieć w imieniu gminy, jest bardzo mocno zainteresowana zakończeniem 
sporu, ponieważ jak państwo wiecie pieniądze z likwidacji SKR-u mają trafić na 
konto Kół Gospodyń Wiejskich, także im dłużej  likwidacja SKR-u trwa, tym te 
kwoty, które maja trafić do budżetu Kół Gospodyń Wiejskich będą niższe.  
Odbyło się cykliczne spotkanie wspólnoty z ul. Starogardzkiej 67. W tej chwili 
jesteśmy w przeddzień odebrania opinii o tym budynku i liczymy na to, że ta opinia 
definitywnie rozstrzygnie dalsze losy tej wspólnoty. Chcę też państwu powiedzieć, 
że właściwie część właścicieli prywatnych nie chce z jednej strony łożyć z tytułu 
utrzymania tej nieruchomości, a taki obowiązek mają, a z drugiej strony 
spodziewają się jakiś zdecydowanych działań po stronie gminy, co nie koniecznie 
byłoby zgodne z prawem.  
Następnie dokonaliśmy otwarcia ścieżki edukacyjnej w Rotmance. Tam przy 
współudziale Lasów Państwowych Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
wybudowaliśmy taką ścieżkę w lesie. Bardzo państwa zachęcamy, żeby ją 
zobaczyć. To jest mały projekt za 50 tys. zł, gdzie 51% uzyskaliśmy 
dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, ale projekt, 
który ma duże znaczenie dla mieszkańców, szczególnie tych starszych, którzy nie 
wybierają się na jakieś dalekie spacery, ale chcą spacerować w bezpośrednim 
sąsiedztwie swoich zabudowań.  
Odbyłam też cykliczne spotkanie z panem marszałkiem Świlskim, gdzie 
rozmawiamy na temat wielu spraw, które dotyczą gminy i będę zawsze 
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podkreślała, że bardzo się cieszę, że mamy swojego reprezentanta w Zarządzie 
Województwa. Pan Marszałek zadeklarował, że do końca maja i to jest na piśmie, 
będą postawione wiaty, dlatego chcę uspokoić państwa ze Świńcza, Jagtatowa, 
Wojanowa. Część zdublowanego oświetlenia została już wyłączona i dzisiaj 
rozmawiałam z panem Marszałkiem na temat możliwości realizacji chodnika w 
Roszkowie wzdłuż drogi wojewódzkiej. Nie są to proste rozwiązania, ale ponieważ 
jest tam przewidziana modernizacja części tej drogi, to chcielibyśmy się w to 
wpisać.  Również rozmawiałam z Marszałkiem na temat problemów poruszanych 
na zebraniu wiejskim w Borkowie. Tam mieszkańcy wnioskowali o budowę ronda, 
czyli skrzyżowania ul. Starogardzkiej z ul. Akacjową. Pan Marszałek nie wyraził od 
razu swojej opinii, aczkolwiek odpowiedział, że będzie to niezwykle trudne, żeby 
tam tylko punktowo tę drogę modernizować. Po raz kolejny potwierdził chęć 
spotkań i współpracy, jeżeli tylko będzie taka potrzeba.  
Następnie odbył się objazd gminy, 12 i 16 kwietnia. Osoby, które brały udział w tym 
objeździe wiedzą, że frekwencja nie była porywająca. Myślę, że do tego tematu 
musimy wrócić, dlatego, że to jest i w interesie państwa radnych, niczego nie chcę 
sugerować, ale myślę, ze dobrze jest mieć obraz gminy, bo daje to dużą większą 
łatwość dyskutowania na temat różnych problemów, a ciągle będziemy podkreślać, 
że nasza gmina mimo takiej różnorodności, stanowi jedność i taka powinna być.  
16 kwietnia odbyła się impreza w Juszkowie, rozpoczęliśmy sezon kajakowy. 
Bardzo sympatyczne spotkanie, wielu mieszkańców było też spoza Juszkowa. 
Chcemy pokazać naszym mieszkańcom jak duże możliwości stworzyliśmy do 
spędzania wolnego czasu i żebyśmy nawzajem te nasze miejscowości odwiedzali.  
Również w kwietniu brałam udział w spotkaniu Komisji Bezpieczeństwa Sejmiku 
Wojewódzkiego. Została wprowadzona nowa praktyka, zostaliśmy zaproszeni jako 
jedna z ważniejszych gmin na terenie województwa. Bardzo dokładnie byłam 
rozpytywana o sytuację zaopatrzenia w wodę, rozbudowę kanalizacji, ale również 
członków Komisji interesowała sytuacja przeciwpowodziowa, najważniejsze 
zagrożenia i zgodnie z tym co pan Przewodniczący tej Komisji  powiedział było to 
pierwsze takie spotkanie, ale nie ostatnie. Chcę powiedzieć, że bardzo mnie to 
cieszy, dlatego że my właściwie bardzo często indywidualnie dobijamy się o swoje 
sprawy, chodzimy i rozmawiamy na ten temat, natomiast zainteresowanie części 
członków Sejmiku Wojewódzkiego,  daje możliwość, że może ta droga dotarcia z 
różnymi sprawami będzie nieco krótsza.  
27 kwietnia, zgodnie z zapowiedzią pana Wicewójta zostało zorganizowane 
zwiedzanie Oczyszczalni Wschód, był tam prezentowany cały proces 
technologiczny, omawiane koszty, skąd się biorą takie, a nie inne stawki, w jakim 
kierunku idzie modernizacja, jak ona wpłynie na sytuację naszej gminy i obsługę 
naszej gminy. Ci z państwa, którzy brali udział w tym spotkaniu, myślę że wynieśli 
cenne informacje.  
W międzyczasie miałam ogromną przyjemność uczestniczenia w 50-tej rocznicy 
śluby państwa Majs z Borkowa, a także 93 urodzin pani Bednarek z Wiślinki.  
Przed sesją uczestniczyłam też w posiedzeniu Komisji Rolnictwa oraz Komisji 
Budżetu, omawialiśmy zarówno porządek obrad dzisiejszej sesji, ale również na 
takich spotkaniach pojawia się mnóstwo różnych kwestii związanych z naszym 
codziennym tutaj funkcjonowaniem.  
Krótko chciałam państwu jeszcze powiedzieć, oczywiście jesteśmy w gorączkowej 
realizacji budżetu, który w tym roku jest niezwykle napięty i trudny. Jesteśmy w 
trakcie przetargu na kanalizację w Żuławie, przetarg lada moment się odbędzie, 
dalej budowa ścieżki pieszo-rowerowej w Juszkowie również jest w fazie przetargu, 
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budowa ścieżki edukacyjnej w Radunicy jest realizowana, budowa ul. Sielanki w 
Juszkowie - kończymy dokumentację techniczną i w tym roku zaczynamy budowę 
tej drogi. Budowa ul. Dworcowej w Straszynie – jest w trakcie realizacji, mamy 
spore kłopoty przy realizacji tej inwestycji, wykonawca jest niezwykle sprytny, 
mamy jednak nadzieję, że uda nam się te wszystkie kłopoty pokonać. Kończymy 
projekt na zjazd ulicy Szkolnej w Wiślince, ul. Zielona w Cieplewie jest w trakcie 
realizacji, ul. Wierzbowa w Przejazdowie w trakcie realizacji, budowa ul. Leśnej w 
Żuławce jesteśmy po przetargu i niedługo wejdzie wykonawca, podobnie z ul. 
Słowackiego w Rokitnicy. Kończymy dokumentację na układ dróg w Rusocinie i w 
tym roku też z pewnością ogłosimy przetarg, zaczniemy tę inwestycję.  
Modernizacja ul. Długiej, Krótkiej, Kwiatowej w miejscowości Bystra – jesteśmy w 
trakcie przetargu.  Realizujemy ul. Łąkową w Juszkowie, budowę drogi na działce 
26/1 w Bogatce. Projekt techniczny ul. Świerkowej, Sosnowej, Modrzewiowej, 
Jodłowej w Cieplewie – jesteśmy w trakcie dokumentacji. Jest też teraz 
projektowana ul. Sadowa – połączenie Juszkowa ze Straszynem, a więc ul. 
Sadowa z ul. Spokojną. Wykonujemy dokumentację na ul. Pocztową, czyli 
połączenie ul. Starogardzkiej z ul. Pocztową w Straszynie. Kończymy projektować 
ulicę na osiedlu w Rotmance, po stronie kościoła. Przypomnę państwu tylko, że ta 
dokumentacja będzie wykonana, ale ich realizacja będzie możliwa dopiero po 
wykonaniu modernizacji Kanału Raduni. Powiat też jak wiemy chce rozpoczynać 
budowę pod koniec tego roku.  
Chodnik przy ul. Nowej w Łęgowie – mamy opracowane mapy co celów 
projektowych i przystępujemy do tego projektu. Następnie jest projektowana 
budowa ul. Sportowej w Juszkowie, etap II. W trakcie wykonywania jest ul. 
Jesionowa w Lędowie. Ul. Spokojna w Straszynie – jesteśmy w trakcie 
projektowania, ul. Lipowa w Roszkowie – kończymy mapę do celów projektowych i 
będzie zlecony projekt. Ta ulica budzi wiele kontrowersji, bo zgodnie z parametrami 
niekoniecznie spełnia ona wymogi, żeby tam była  ulica dwukierunkowa. 
Proponujemy mieszkańcom zrobienie ulicy jednokierunkowej. Rodzi to różne 
emocje wśród mieszkańców. Następnie projektujemy kanalizację deszczową ul. 
Rataja w Rusocinie. Jesteśmy też w trakcie przetargu na ul. Sadową w Juszkowie i 
jesteśmy w trakcie modernizacji dojazdów do pól, czyli rozpoczęliśmy powoli 
realizację. To tyle jeśli chodzi o te ważniejsze zadania budżetowe i tak jak 
powiedziałam w najbliższym czasie planujemy spotkanie w sprawie koncepcji 
rozbudowy szkoły w Borkowie i szkoły w Łęgowie.  
 
Na Sesję przybył Przewodniczący Rady Miasta Pruszcz Gdański pan Stefan 
Skonieczny.  
 
V. Zapytania i interpelacje radnych.  
Pan Mariusz Kociński – jak wygląda sytuacja ziemi publicznej, którą gmina 
otrzymała docelowo od Skarbu Państwa, czy są jakieś działania podejmowane, czy 
w tym roku możemy się spodziewać jakiś namacalnych konkretnych działań na tym 
terenie, bo zależy nam na tym, moglibyśmy też się w to włączyć, moglibyśmy 
urządzić tam takie miejsce wypoczynku dla mieszkańców?  
Drugie moje pytanie związane z budżetem, pierwotna koncepcja budowy 
zbiorników retencyjnych w Borkowie mówiła o tym, że one będą budowane przez 3 
lata i przeznaczymy na to, zgodnie z wyjściowymi założeniami 4 mln. zł. Miało to 
się zacząć w tym roku, ale zostało przesunięte na rok przyszły, czyli zakończenie 
nastąpi w 2013 roku. Jest to kluczowa inwestycja dla Borkowa, wobec tego 
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miejscowość praktycznie w ogóle nie może się drogowo rozwijać, zdaniem moim i 
mieszkańców, ponieważ nie możecie zlecać projektów, bo nie będzie uzgodnień na 
spływ wody deszczowej. Dlatego zwracam się z takim zapytaniem do państwa, czy 
nie warto byłoby rozważyć i znaleźć środków w tym roku, bo wg naszego 
rozeznania  w tej chwili trwa budowa obwodnicy południowej Gdańska, tam buduje 
to duża firma z dużym potencjałem i sądzimy, że gdyby w tym roku rozpisać 
przetarg, to naszym zdaniem ta kwota wyjściowa byłaby przynajmniej o połowę 
niższa. Naszym zdaniem mogłoby to kosztować 2 mln. zł, ponieważ firma ma tu 
całą bazę, cały sprzęt w pobliżu tych zbiorników, a druga sprawa jest też taka, że 
jest to duża firma, więc też koszty wykonania  będzie miała niższe, bo ma dużo 
sprzętu. Więc naszym zdaniem gdybyśmy to mogli przyspieszyć, to moglibyśmy 
zaoszczędzić pieniądze do budżetu, bo uważamy, że nikt taniej tego nie zrobi, a na 
pewno nie będą robić tego trzy lata, bo sądzę, że w przyszłym roku wraz z końcem 
budowy obwodnicy południowej, wyszliby z tego terenu i mielibyśmy dwa zbiorniki i 
otwartą drogę do inwestowania w drogi w Borkowie. Jest to temat trudny na dzisiaj, 
ale będzie coraz trudniej, bo podziałów geodezyjnych przybywa, budują się domy, 
bloki i wyjdzie tak, że nie będziemy mogli się w ogóle poruszać. Tym bardziej, że 
będziemy mieli już skrzyżowanie z objazdem 10 kwietnia, więc dynamika Borkowa 
jest duża i te zbiorniki retencyjne są tutaj kluczowym elementem, więc prosiłbym, 
żeby to wziąć pod rozwagę i przez Komisję Budżetu i przez panią Wójt.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                  
Pan Adam Szpała – zwracam się z dwiema kwestiami od mieszkańców ul. 
Spacerowej w Straszynie: mieszkańcy, którzy mieszkają w pobliżu terenu, który 
należy do firmy Supon, tam zostały uprzątnięte te tereny i jest prośba o spotkanie z 
panią Wójt, ponieważ część ludzi ma tam problem w tej chwili ze składowaniem 
opału. Oni by się chcieli spotkać i przedyskutować tę kwestię.  
Druga sprawa od mieszkańców ul. Spokojnej – jak wiemy jest tam teraz 
realizowana inwestycja, czy w związku ze zrobieniem jednokierunkowej drogi, 
byłaby szansa na usunięcie tego progu zwalniającego przy firmie Supon?  
Pan Maciej Wysocki – chciałem w szczególności podziękować pani Wójt za 
wstawienie się u naszych strażaków, chodzi o wycięcie drzewo na ul. Jesionowej w 
Lędowie. Mieszkańcy chcą budować kapliczkę przydrożną i drzewa mocno w tym 
przeszkadzało. Pani Wójt się wstawiła i strażacy sumiennie to zrobili, także bardzo 
dziękuję.  
Chciałbym też się dowiedzieć w jakim czasie odbędzie przekazanie tej działki w 
Wiślinie, którą gmina zakupiła pod cmentarz?  
Wspominałem  już na sesjach o dwóch przejściach w Wiślinie na drodze 
wojewódzkiej. Tutaj pan Marszałek powiedział, że wstawi się za nami, aby te 
przejścia mogły być realizowane, więc bardzo bym prosił, żeby w miarę możliwości 
zrobić to jak najszybciej, bo jest tam bardzo duży ruch, dzieciom ciężko jest przejść 
z przystanku na przystanek po drugiej stronie ulicy.  
Ostatnia rzecz- chodnik mennonicki w Wiślinie przy posesji pana Wysockiego – 
byłego sołtysa, jak tylko deszcz zaczyna padać, to tam robi się jezioro.  
Pan Tadeusz Bednarczyk – jak pani Wójt wie zwróciliśmy się do pana Marszałka 
Świlskiego o pomoc w wykonaniu zjazdu dla osób niepełnosprawnych w przejściu 
podziemnym w Cieplewie. Chciałbym się dowiedzieć czy coś już w tej sprawie 
wiadomo?  
Pani Aneta Kaszubowska – Rogiel – chciałam się dowiedzieć na jakim etapie jest 
projekt segregacji śmieci w Wiślince i w Rotmance ?  
Pan Zbigniew Demczuk – mam prośbę, aby uczulić naszych pracowników, 
zwłaszcza z drogówki na monitorowanie ul. Jesionowej. Wynika to z faktu, że ta 
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ulica zaczyna się całkowicie „rozpadać”. Myślę, że pani Wójt miała okazje się tą 
ulicą przejechać. Ona nie jest jeszcze eksploatowana przez miesiąc, a nie zostało 
już z niej praktycznie nic.  
Druga sprawa to identyfikatory na przejazd. To co teraz się dzieje na ul. Jesionowej 
jest przerażające. Ludzie zaczęli kserować te identyfikatory, koszt 50 zł i wygląda 
to strasznie. Firmy transportowe wiedząc, że jest możliwość tego objazdu, to jadą 
tamtędy ciężarówkami z przyczepkami. Ja też mam firmę transportową, ale to nie 
znaczy, że tak można robić. Ostatnio miałem okazję w sobotę zobaczyć, 40 –
tonowy skład pojechał ul. Jesionową, żeby skończyć tę trasę w Wiślinie. 
Chciałbym, żeby na to uczulić Straż Gminną i żeby to jakoś unormować.  
Pan Karol Karc- zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców ul. Akacjowej i ul. 
Cisowej do GDDKiA o postawienie ekranów dźwiękochłonnych. Tam jest sytuacja 
mocno nieprzyjemna, więc prosiłbym o interwencję.  
Pani Adriana Kubska – chciałabym podziękować za umożliwienie otwarcia 
siedziby w obiekcie na ul. Spacerowej w Łęgowie, przez Koło Gospodyń Wiejskich 
w imieniu pań, które reaktywują to koło. Natomiast mam zapytanie, czy jest 
możliwość spotkania z radcą prawnym, ponieważ zgłosiła się do mnie grupa 
młodzieży, która chciałaby również założyć stowarzyszenie czy organizację, które 
również działałoby na terenie Łęgowa i okolic. Czy można tutaj liczyć na pomoc ze 
strony gminy w takich prawnych kwestiach jak np. przygotowanie statutu?  
Mieszkańcy Łęgowa zwracają również uwagę na brak estetyki przy ul. Spacerowej 
w Łęgowie visa vi poczty. Tam się znajdują dwa czy trzy takie blaszane obiekty, nie 
wszystkie funkcjonują, a nie przysparza to temu miejscu uroku. Coś trzeba by było 
z tym zrobić, być może mieszkańcy by coś sami przedsięwzięli we wspólnym 
działaniu, ale chcielibyśmy wiedzieć do kogo to należy i czy mamy tutaj jakąś 
możliwość działania?  
Pan Mariusz Kociński – chciałbym zwrócić jeszcze uwagę na to, że jadąc w górę 
ul. Kasztanową visa vi Brokera, ul. Wierzbowa, nie wiem czy to robi firma 
działająca dla hurtowni Broker, czy ktoś inny, ale jest tam zasypywany staw, który 
był tam od lat. Rodzi to problemy natury wodnej i powoduje przede wszystkim, że 
są w nieudolny sposób niwelowane działki, więc prosiłbym o jakąś interwencję. Po 
pierwsze bo jest to staw, po drugie skoro obserwujemy różne działania ziemne na 
terenie Borkowa na działkach, które nie powinny się dziać, bo tam prawdopodobnie 
nie ma ani zgody na budowę ani pozwolenia na żadne prace ziemne, a jednak jest 
podwyższany teren, nawożony grunt. Najistotniejsze jest to, że gleba wysokiej 
klasy R-4 jest mieszana np. ze zwykłą gliną lub śmieciami.  
Będzie robiony przegląd na ul. Sadową i ul. Owocową, a tam kończy się 
gwarancja, więc prosiłbym żeby zaangażować w to sołtysa i radnego bo mamy 
wiele uwag, jest tam parę rzeczy to poprawienia i zdecydowanie trzeba to będzie 
wspólnie zrobić, żeby to się po prostu nie odbyło poza nami.  
Chciałbym również prosić panią Wójt, aby przekazała wszystkim organizatorom 
„Żuławskiego Tulipana” podziękowania, bo impreza była naprawdę bardzo 
ciekawa, bardzo udana i sprawia, że nasza gmina wybija się ponad inne. Impreza 
nabiera z roku na rok coraz większego rozmachu, jest tylko nasza, trudno coś 
takiego podrobić, dlatego proszę jeszcze raz o przekazanie podziękowań.  
Pani Małgorzata Osowska – prośba od mieszkańców ul. Lawendowej ze 
Straszyna, tego odcinka, który nie jest utwardzony. Oni proszą o utwardzenie tego 
odcinka czymkolwiek, bo naprawdę źle to wygląda i ten odcinek jest w fatalnym 
stanie.  
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Pan Zbigniew Demczuk – na poprzedniej sesji zgłaszałem taką interpelację w 
związku z chodnikiem pieszo – rowerowym od Wiśliny do Przejazdowa. Ta firma, 
która buduje wiatraki ona ten chodnik zniszczyła. Zgłaszałem to już do Starostwa. 
Teraz rozpoczął się sezon turystyczny, nie wyobrażam sobie, żeby po tej drodze, 
którą oni zrobili dojazdową, nasypaną ostrymi kamieniami, jechać tam rowerem. 
Zgłaszałem, że ten chodnik jest zniszczony, przekazano mi, że jak skończy się 
inwestycja to będzie on odbudowany, ale dlaczego kosztem mieszkańców ma to 
teraz tak wyglądać?  
 
VI. Sprawy sołeckie. 

1. Zapytania i wnioski Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Pruszcz Gdański.  
Nie zgłoszono.  
2. Zapytania i wnioski sołeckie. 

Pani Alicja Kowalska – czy potrzebny jest drugi identyfikator na przyczepkę 
samochodową ( bo miałam taki incydent ze Strażą Gminną)?  
Pan Edward Leszczyński – dzisiaj będziecie państwo podejmować uchwałę o 
zmianie zagospodarowania przestrzennego dotyczącego miejscowości Cieplewo, 
chodzi o pas zieleni, który będzie tam obowiązywał. Z doświadczenia wiemy, że 
pas zieleni dotyczył również budowy sklepu Biedronka i myjni samochodowej i było 
tam wiele kontrowersji. Czy te same kontrowersje będą dotyczyły tego całego 
terenu, a jest to ogromny teren około 50 ha, gdzie powstaną wielkie magazyny czy 
składy. Mieszkańcy obawiają się, że każda z zaprojektowanych działek czy 
magazynu czy składu, będzie miała swój oddzielny pas zielni, który będzie 
powodował wstrzymanie tego hałasu.  
Czy były już prowadzone rozmowy w związku z przepustem wody z terenu miasta 
Pruszcz Gdański na teren gminy tj. w związku z modernizacją linii kolejowej? 
Bardzo bym prosił o wstawienie zastawki, która umożliwiałaby regulację przepływu 
wody.  
W związku z modernizacją linii kolejowej prosimy o wpłynięcie na inwestora, aby 
objazd, który został stworzony na ul. Długiej był w tym okresie suszy polewany 
wodą, jak również i dojazd do wiaduktu po drugiej stronie, bo tumany kurzu unoszą 
się nad Cieplewem. Ludzie robią sobie elewacje budynków, a one są od razu 
pokrywane warstwą kurzu. Myślę, że  to nie są wielkie koszty, które inwestor 
mógłby ponieść i stać go by było na pewno na to, żeby od czasu do czasu polać to 
wodą.  
Pan Janusz Sampolski – chciałbym poruszyć dwa tematy. W pierwszym chcę 
odnieść się krótko do spraw związanych z objazdem, więcej informacji na pewno 
uzyskamy 16 maja, bo mamy zebranie wiejskie i tutaj też moja prośba, czy pani 
Wójt mogłaby zaprosić Komendanta naszej Straży Gminnej? Ja zaproszę w takim 
razie przedstawiciela firmy Vakos- 16 maja o godz. 18.00.  
Druga rzecz- będziecie państwo podejmować uchwałę odnośnie sprzedaży gruntu 
w Przejazdowie. Chciałbym tylko przypomnieć, że ten teren był przeznaczony pod 
budowę przedszkola niepublicznego. Nie znalazł się inwestor, w związku z czym 
myślę, że ta uchwała zostanie podjęta. Chciałbym tylko powiedzieć, że przedszkole 
w naszym rejonie jest naprawdę potrzebne i ja stoję na takim stanowisku, żeby 
było to jednak przedszkole publiczne. Myślę, że będziemy musieli się bardzo 
głęboko zastanowić, może już nie w tym roku, bo jest za późno, ale w najbliższych 
latach, co do projektu lokalizacji przedszkola publicznego, które obsługiwałoby 
nasze cztery miejscowości: Wiślinka, Bogatka, Bystra i Przejazdowo. Z racji 
położenia Przejazdowo idealnie nadaje się do tego, żeby takie przedszkole można 
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było zlokalizować. Wstępnie, razem z panem Demczukiem, zaproponowaliśmy 
teren nasz, gminny na ul. Wierzbowej przy boisku, jest to pewnego rodzaju 
zacisze, położony z boku, bliskość terenów zielonych, boiska, możliwość 
spędzenia czasu na placu. Proszę, żeby państwo radni mieli również świadomość, 
bo wiadomo, że nie można wprowadzić takiego zapisu, że jeżeli coś jest brane z 
danej miejscowości, że ma do niej wrócić, ale żeby tworząc budżet na rok 2012 
zabezpieczyć odpowiednie środki na budowę przedszkola. Bardzo proszę panią 
Przewodniczącą Komisji Oświaty, aby bardzo mocno wzięła sobie do serca ten 
temat, bo jest to rzecz bardzo potrzebna.  
Pan Zdzisław Czerwiński – chciałem serdecznie podziękować pani dyrektor 
„Jagódek” za uświetnienie uroczystości beatyfikacji papieża Jana Pawła II. 
Chciałem podziękować również OKSiR-owi za użyczenie sprzętu nagłaśniającego.  
Bardzo proszę pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa o jak najszybszą wizytę 
Komisji w terenie. Nie czekajmy dłużej, to co się dzieje na tej drodze jest 
niemożliwe, tak samo jeżeli chodzi o ten nie zrobiony rów. W 2002 roku 
obiecaliśmy gminie i jest napisane o tym rowie, że to ma być zrobione. W 2007 
roku również złożyliśmy pismo, w 2011 roku napisałem znowu. Nam też chodzi o 
zmniejszenie kosztów, jest na miejscu wykonawca, powiedział,  że zrobi to za 
przystępną cenę, tylko trzeba zacząć działać coś w tym temacie. Ja nie jestem 
władny zlecić komuś wykonanie takiego zadania. Pisałem również pismo, żeby 
dokonać przeglądu pozimowego. Pismo pisałem w marcu, jest maj, do tej pory nikt 
się nie zjawił. Są pewne plany poprawienia ul. Leśnej, gdzie ma tam wejść 
wykonawca, ale nie może być tak, że ludzie masowo niszczą sobie samochody, 
bijąc miski olejowe. Nie może dłużej trwać taka sytuacja, proszę o jak najszybszą 
interwencję.  
Pani Karolina Helmin- Biercewicz – proszę o rozpatrzenie wniosku o 
przeniesienie przystanku autobusowego z ul. Starogardzkiej. Przystanek mieści się 
na wysokości firmy Galeon, za przejściem dla pieszych dla kierowców jadących w 
stronę Starogardu lub ewentualne przeniesienie przejścia przed przystanek 
autobusowy. Wniosek swój uzasadniam wypadkiem, który miał miejsce w dniu 2 
maja 2011 r. W wypadku samochód potrącił młodego człowieka, który wbiegał na 
przejście dla pieszych zza autobusu. 19-letni pieszy w stanie bardzo ciężkim trafił 
do szpitala, gdzie w następstwie licznych obrażeń zmarł. Dodam, że nie było to 
pierwsze tego typu zdarzenie do którego doszło w tym miejscu. Z uwagi na liczne 
prośby mieszkańców z ostatniego tygodnia i opisy podobnych zdarzeń, które miały 
na szczęście bardziej szczęśliwe zakończenie, bardzo proszę o przesunięcie 
przystanku autobusowego. Spowoduje to, że kierowcy jadący ze strony Gdańska, 
będą widzieć osoby wysiadające z autobusu i zbliżające się do przejścia dla 
pieszych.  
Pan Tadeusz Jałoszyński – chciałbym zwrócić uwagę na sprzątanie pozimowe 
dróg.  
Pani Katarzyna Jażdżewska – odniosę się do tematu, o którym już wspomniał 
pan Wysocki, a mianowicie przejścia dla pieszych w Wiślinie na skrzyżowaniu visa 
vi cmentarza oraz Weselno – dojście do osady, lampę na ul. Gdańskiej oraz 
doświetlenie pozostałej części Wiśliny tj. ul. Słoneczna w stronę Lędowa. Proszę 
również o przegląd Szlaku Mennonickiego, głównie chodzi o ul. Słoneczną od 
numeru 28 do 32, ponieważ mieszkańcy zaczynają nazywać to „rynsztokiem”.  
Pan Henryk Gromnicki – przychylam się do głosu pani sołtys, aby przejrzeć ten 
Szlak Mennonicki, dlatego, że z tygodnia na tydzień widać coraz więcej zniszczeń, 
więc dobrze byłoby go przejrzeć i żeby wykonawca poprawił te rzeczy.  
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Chciałem się również zapytać w jakim stopniu posunęła się sprawa robienia tego 
projektu technicznego chodnika , który będzie dojściem do przystanku. Czy idzie to 
do przodu, jeżeli chodzi o porozumienie ze Starostwem?  
 
Sesję Rady opuściła pani Ewa Romik (usprawiedliwiona).  
 
VII. PODJĘCIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 
1. przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2013 Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała J. Kobylińska  – pracownik socjalny GOPS-u.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/35/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-
2013 Gminy Pruszcz Gdański.  
 
2.trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 
interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania  
Projekt uchwały odczytała J. Kobylińska  – pracownik socjalny GOPS-u.  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/36/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania. 
 
3. wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia dotyczącego nawiązania 
partnerstwa z Gminą Miejską Pruszcz Gdański w celu realizacji projektu pn. „ 
Kolejowa obwodnica Metropolii – Pruszcz Gdański, Goszyn) 
Projekt uchwały odczytała M. Kołodziejczak  – Wójt Gminy Pruszcz Gdański.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/37/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie wyrażenia zgody na podpisanie porozumienia 
dotyczącego nawiązania partnerstwa z Gminą Miejską Pruszcz Gdański w 
celu realizacji projektu pn. „ Kolejowa obwodnica Metropolii – Pruszcz 
Gdański, Goszyn).  
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Pan Stefan Skonieczny – dziękuję za przyjęcie tej uchwały. Nie ukrywam, że 
dzięki tej uchwale będziemy mogli skomunikować część przemysłową Pruszcza 
Gdańskiego i będzie możliwość dojazdu pociągiem dla wszystkich mieszkańców. 
W momencie kiedy rozpoczniemy etap I, mamy szansę, że pieczę nad dalszym 
rozwojem projektu przejmie Kolej Metropolitarna, a my będziemy ciałem 
doradczym, wspierającym, mającym wpływ na tę inwestycję.  
Jeszcze raz bardzo dziękuję i korzystając z okazji chciałbym państwa serdecznie 
zaprosić 11 i 12 czerwca na kolejne Dni Pruszcza Gdańskiego, proszę zaprosić 
również mieszkańców Państwa gminy.  
 
4. wprowadzenia zmiany do uchwały nr XII/111/99 Rady Gminy Pruszcz 
Gdański z dnia 27 października 1999 r. w sprawie zatwierdzenia statutu i 
ordynacji wyborczej sołectwa Cieplewo, Borkowo, Wiślina, Wiślinka, 
Żuławka, Straszyn 
Projekt uchwały odczytała M. Grzegorczyk  – Sekretarz Gminy.  

Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Zygmunt Zalewski – proponuję, aby wprowadzić w § 1 pkt. 1 wyraz „do”, a 
więc byłoby „…oraz do 8 członków, …”, bo jeżeli nie będzie 8 członków to nigdy nie 
będzie Rady Sołeckiej, natomiast jeżeli będzie wyrażenie „do 8 członków” to czy 
będzie 6 czy 7 członków to też będzie Rada Sołecka, inaczej wymagamy, że Rada 
musi mieć 8 członków i nie może mieć mniej.  
Pan Zbigniew Demczuk – rozumiem, że w wyniku tej zmiany w statucie nie będzie 
już takiej funkcji jak podsołtys, ze względu na taką ilość członków Rady Sołeckiej?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – nie przewiduje się tej zmiany.  
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem poprawki do projektu uchwały (wstawienie w  § 1 pkt. 1 wyrazu „do”,? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
poprawki do uchwały głosowało 12 osób , Rada Gminy przyjęła poprawkę do 
projektu uchwały w sprawie  wprowadzenia zmiany do uchwały nr XII/111/99 
Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 27 października 1999 r. w sprawie 
zatwierdzenia statutu i ordynacji wyborczej sołectwa Cieplewo, Borkowo, 
Wiślina, Wiślinka, Żuławka, Straszyn.  
Kto z państwa radnych jest za  przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/38/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwały nr XII/111/99 
Rady Gminy Pruszcz Gdański z dnia 27 października 1999 r. w sprawie 
zatwierdzenia statutu i ordynacji wyborczej sołectwa Cieplewo, Borkowo, 
Wiślina, Wiślinka, Żuławka, Straszyn. 
 
5. zmiany uchwały Rady Gminy Pruszcz Gdański nr XIX/32/2004 z dnia 28 
maja 2004 r. w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych i 
gimnazjów oraz granic ich obwodów na terenie Gminy Pruszcz Gdański 
Projekt uchwały odczytała B. Chodkowska  – pracownik merytoryczny.  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie.  
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Pani Adriana Kubska – co z dziećmi, które uczęszczają do szkoły w Rotmance?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – szkoła w Straszynie jest dzisiaj w stanie 
spokojnie przyjąć, bez pogorszenia warunków nauki, około 200 uczniów. 
Trzymamy się wtedy zasady, żeby klasa nie przekraczała ilości 25 uczniów, 
sporadycznie zdarza się przekroczenie. Szkoła ze znakomitym zapleczem 
edukacyjnym, dydaktycznym, z bardzo dobrą kadrą i jeszcze jedna rzecz, która 
absolutnie uzasadnia naszą propozycję jest to, że jak państwo pamiętacie 
będziemy budowali układ komunikacyjny łączący Juszkowo ze Straszynem. Czyli 
naturalnym kierunkiem ciążenia będzie Straszyn, a nie Rotmanka, do której 
musimy te dzieci dowozić. Również uprzejma prośba do państwa, bo zaczynają się 
też takie dyskusje o poziomie nauczania, ktokolwiek chce się na ten temat 
wypowiadać, są wszystkie badania, wyników testów. Z dużą satysfakcją chcę 
powiedzieć, że nasze szkoły mają bardzo dobre wyniki i dzisiaj nie można wskazać 
szkoły, która by znacznie odbiegała od poziomu nauczania w pozostałych 
szkołach. Także jeśli o tę płaszczyznę chodzi, to dzieci mają absolutnie równe 
szanse.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr VI/39/2011 z dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie zmiany 
uchwały Rady Gminy Pruszcz Gdański nr XIX/32/2004 z dnia 28 maja 2004 r. 
w sprawie planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów oraz 
granic ich obwodów na terenie Gminy Pruszcz Gdański.  
 
6. wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę Pruszcz Gdański do realizacji 
zadania z zakresu właściwości Powiatu Gdańskiego pod nazwą „ Budowa 
chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 2213G Rokitnica – Radunica, etap III” 

Projekt uchwały odczytał m. Jaruga– pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/40/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie przez Gminę 
Pruszcz Gdański do realizacji zadania z zakresu właściwości Powiatu 
Gdańskiego pod nazwą „ Budowa chodnika wzdłuż drogi powiatowej nr 
2213G Rokitnica – Radunica, etap III”.  
 

7. sprzedaży gruntów w Przejazdowie stanowiących własność  
Projekt uchwały odczytała R. Wilk – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
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Pan Mariusz Kociński – już wcześniej pan Sampolski poruszył tutaj kwestię 
przedszkola. Mam pytanie, czy jeżeli gmina sprzeda tę działkę to dysponuje 
alternatywą, gdyby to przedszkole miało powstać tzn. działka o podobnej 
powierzchni, czy ma podobne uzbrojenie?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pan sołtys mówiąc o innej lokalizacji 
wskazywał na lokalizację przy samej szkole, w  związku z tym mówił o zupełnie 
innej działce, która jest własnością gminy.  
Pan Mariusz Kociński – jak jest oznaczona ta działka w planie zagospodarowania 
przestrzennego? 
Pani Romana Wilk – ta działka przeznaczona jest pod lokalizację usług i 
budynków mieszkalnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/41/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie sprzedaży gruntów w Przejazdowie 
stanowiących własność.  
 
8. dzierżawy i najmu nieruchomości w Lędowie stanowiącej własność gminy 
Projekt uchwały odczytała R. Wilk – pracownik merytoryczny.  
Komisja Działalności Gospodarczej, Rozwoju Gminy i Budżetu zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Mariusz Kociński – czy to jest budynek świetlicy w Lędowie?  
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – tak.  
Pan Mariusz Kociński – czy to nie będzie mieszkańcom kolidowało, czy to im 
odpowiada?  
Pan Maciej Wysocki – mieszkańcom jak najbardziej to odpowiada. Dzięki temu, 
że LGD Trzy Krajobrazy będą miały tam swoją siedzibę, uważam, że Lędowo tylko 
na tym zyska, będzie się rozwijało, znajdzie tam zatrudnienie kilku mieszkańców. 
Wieś również pośrednio będzie promowana właśnie poprzez tą grupę działania. 
Świetlica nadal też pozostaje do dyspozycji mieszkańców. Uważam, że przyniesie 
to nam wiele korzyści i mieszkańcy będą jak najbardziej zadowoleni.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/42/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie dzierżawy i najmu nieruchomości w Lędowie 
stanowiącej własność gminy. 
 
9. przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część nizinna A, fragmentu obrębu 
geodezyjnego Mokry Dwór 
Projekt uchwały odczytał K.Miliński– pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
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Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – ponieważ nie wszyscy państwo byliście 
przy omawianiu tej uchwały na posiedzeniu Komisji, pozwolę sobie krótko 
przedstawić temat. Jadąc w kierunku Przejazdowa po lewej stronie, za Wiśliną, jest 
firma Follet, forma z kapitałem amerykańskim, od wielu lat już wpisana w nasz 
krajobraz, zatrudnia obecnie ponad 40 mieszkańców z terenu naszej gminy, 
głównie z części żuławskiej. Dzisiaj zapotrzebowanie na produkty tej firmy jest tak 
duże, że jest konieczność rozbudowy firmy o jeszcze jedną halę. My się z tego 
bardzo cieszymy, bo współpraca z tą firmą układa się bardzo dobrze. Będą też 
kolejne miejsca pracy dla mieszkańców Żuław, bo jest takie ciche porozumienie 
między nami, że mieszkańcy gminy Pruszcz Gdański mają pierwszeństwo, nie 
wspominając już, że podatki jakie wpływają do gminy, zwiększą się. 
Pan Zygmunt Zalewski – widzę tu niespójność, w uchwale nr LII/50/2010 r. z 6 
sierpnia 2010 r. działka 34/14, o której mówimy dzisiaj położona  jest w obszarze 
oznaczonym jako zespoły zabudowań usługowych, produkcyjnych – czy jeszcze 
raz musimy to uwzględniać?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – tak.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 11 osób, 1 osoba wstrzymała się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr VI/43/2011 z dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie przystąpienia 
do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pruszcz Gdański – część nizinna A, fragmentu obrębu geodezyjnego Mokry 
Dwór. 
 
10. przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu obrębu 
geodezyjnego Cieplewo 
Projekt uchwały odczytał K.Miliński– pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 10 osób, 2 osoby wstrzymały się od głosu, Rada Gminy 
podjęła Uchwałę nr VI/44/2011 z dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie przystąpienia 
do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Pruszcz Gdański – część wyżynna, fragmentu obrębu geodezyjnego 
Cieplewo. 
 

11. zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie kosztów inwestycji 
z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej 
Projekt uchwały odczytał M. Przybylski – pracownik merytoryczny.  
Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
 
Pan Michał Przybylski – jest tu zmiana do zasad udzielania dotacji. W związku z 
tym jest tu taki projekt, żeby w § 7 dodać ust. 8 , który będzie mówił o tym, że w 
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okresie naboru wnioskodawca może złożyć jeden wniosek na przyznanie dotacji na 
jedno zadanie w danym roku budżetowym. Jest też takie rozważanie, bo zdarza się 
tak, że np. ktoś remontuje sobie dach z azbestu, wymienia go na inny dach i w 
związku z tym może składać tutaj jeden wniosek na jedno dofinansowanie np. 
remont dachu. Natomiast tutaj od razu pojawia się pytanie: a co jeśli remontuje ten 
dach i od razu chce go przystosować do możliwości założenia solarów? Czy w 
związku z tym można dopuścić, żeby ten jeden inwestor złożył dwa wnioski np. 
jeden na dofinansowanie azbestu, a drugi na montaż solarów? Jest też taka 
możliwość, że można zastosować taką zmianę, że nie jeden wniosek może złożyć, 
ale np. żeby brzmiało to w taki sposób, że w okresie naboru wnioskodawca może 
złożyć maksymalnie dwa wnioski na przyznanie dotacji na jedno z zadań w danym 
roku budżetowym lub można nie wprowadzać żadnych zmian, czyli wnioskodawca 
będzie mógł złożyć taką ilość wniosków jaką chce, żeby gmina dotowała 
inwestycje. Dlatego proponuję ten punkt poddać jeszcze pod dyskusję.  
Pan Jan Pawul – Komisja proponuje, aby wprowadzić ten punkt, który mówi o 
jednym wniosku w roku budżetowym.  
Pani Adriana Kubska – chciałam dopytać w tej sprawie, ponieważ pan 
Przewodniczący powiedział mi, że nie obejmuje ta uchwała przedsiębiorców, a czy 
przedsiębiorcę, będącą osobą fizyczną, posiadającą nieruchomość na terenie 
gminy?  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – praca nad tą uchwałą trwała dosyć długo i 
do tej pory mamy jeszcze pewien niedosyt, bo jest to sprawa bardzo istotna dla 
nas. Pierwszą wersję uchwały dostaliście państwo taką, gdzie były i osoby 
posiadające osobowość prawną, przedsiębiorcy, obiekty, które są własnością 
Powiatu, ale doszliśmy do wniosku, że przy tej skali potrzeb, a jednocześnie przy 
niezbyt wielkim zasobie finansowym, bo jeśli dobrze pamiętam to jest to 150 tys. zł, 
trzeba to ograniczyć. Chcemy w 2011 r. zaproponować taką formułę uzyskania 
dotacji osobom fizycznym. Długo również dyskutowaliśmy, żeby ograniczyć 
dofinansowywanie nowo wybudowanych domów, bo to nie jest naszym celem. 
Naszym celem jest poprawa stanu środowiska, ingerowanie w coś co już 
funkcjonuje. Jak państwo zauważycie, to wnioski w tym roku można składać do 
końca lipca, natomiast w następnych latach przewidujemy zbieranie tych wniosków 
do końca czerwca. Znowu tutaj taką sprawą, którą pan Przybylski poddał pod 
dyskusję jest to czy można składać jeden czy dwa wnioski. Z jednej strony logika 
wskazuje, że jeżeli ktoś bierze dofinansowanie na zmianę pokrycia dachowego, 
czyli chce wyrzucić eternit i zastosować nowe pokrycie i jednocześnie chciałby w 
ramach prac montować solary, to ma to swoją logikę, ale z drugiej strony 
moglibyśmy też rozważać takie powiązania czy wymiana pieca kaflowego na 
gazowy też nie łączy się w jakiś sposób z modernizacją tego układu i z 
montowaniem solarów. W związku z tym, żeby nie wprowadzać dużego 
zamieszania to proponuję, żeby Rada Gminy przyjęła dzisiaj taką uchwałę, 
mówiącą , że można składać jeden wniosek w roku budżetowym, bo my w tym roku 
i tak mamy tylko kilka miesięcy na wykorzystanie tego. Te kilka miesięcy będzie dla 
nas niewątpliwie ogromną nauką i doświadczeniem. Chcę też Państwu powiedzieć, 
że to dofinansowanie otrzymuje beneficjent w momencie kiedy pracownik urzędu 
jest przy odbiorze wykonanej inwestycji, czyli my nie dofinansowujemy np. samego 
zakupu urządzenia, ale dofinansowujemy zakup tego urządzenia po 
zamontowaniu, czyli to nie jest martwy przepis, tylko taki, który zmusza do 
szybkiego inwestowania. Przewidujemy też kwotowe ograniczenia, bo nie chcemy 
też, żeby te wnioski były jakieś daleko idące i żeby maksymalnie wielu 



 - 16 - - 

16 

- 

 

mieszkańców do tego zachęcić. Krótko mówiąc, jeśli państwo pozwolicie, to żeby 
przyjąć projekt uchwały z tym zapisem, żeby jeden wniosek w danym roku 
budżetowym mógłby być składany i zobaczymy jak nam się to wszystko sprawdzi i 
jakie jest zainteresowanie i wówczas ewentualnie zastosujemy korekty, jeżeli 
państwo uznają je za konieczne.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – Kto z państwa radnych jest za  
przyjęciem poprawki do projektu uchwały ( utworzenie w & 7 ust. 8, który 
brzmiałby: wnioskodawca może złożyć jeden wniosek na jedno dofinansowanie w 
danym roku budżetowym)? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
poprawki głosowało 12 osób, Rada Gminy przyjęła poprawkę do projektu 
uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych na dofinansowanie 
kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej.  
Kto z państwa radnych jest za  przyjęciem projektu uchwały? 
W wyniku głosowania ( w głosowaniu wzięło udział 12 radnych) za przyjęciem 
uchwały głosowało 12 osób, Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/45/2011 z 
dnia 9 maja 2011 r.  w sprawie zasad udzielania dotacji celowych na 
dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej.  
 
VIII. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Pani Wójt Magdalena Kołodziejczak – pan Kociński – zieleń publiczna – Borkowo 
– krótka informacja dla państwa, którzy nie koniecznie kojarzycie problem. Gmina 
złożyła wniosek do Wojewody o skomunalizowanie terenu położonego przy ul. 
Kasztanowej tj. ponad 0,5 ha działki, bardzo ładnie położonej. Potem był niosek 
jednego z mieszkańców o sprzedaż tego terenu, Rada Sołecka nie wyraziła zgody, 
my zaś mamy taki obowiązek  zapytać samorząd sołecki. Ponieważ pojawiła się 
okazja, żeby dostać trochę pieniędzy zewnętrznych napisaliśmy taki projekt do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska o przekazanie nam środków, które 
pozwolą na ochronę niektórych gatunków roślin tam występujących. Miałam się  
spotkać u pani prezes w zeszłym tygodniu, ale pani prezes przebywała za granicą. 
Mam nadzieję, ze w najbliższych dniach się to rozstrzygnie. Jeżeli dostaniemy te 
pieniądze będziemy się wtedy z państwem kontaktować, jak byśmy ten teren 
zagospodarowali. Ta kwota oscylowałaby w granicach 100 tys. zł, czyli już są to 
konkretne kwoty.  
Pan radny zasugerował również przesunięcie inwestycji budowy zbiorników 
retencyjnych. Zagospodarowanie wód opadowych na terenie gminy Pruszcz to tak 
jak mówiliśmy jedno z największych wyzwań przed nami. Dzisiaj jesteśmy w takiej 
sytuacji, że każda inwestycja wykonywana teraz i ogłaszanie przetargu w tym 
czasie, daje nam szansę uzyskania trochę niższych kwot w przetargach i jest to jak 
najbardziej zasadny wniosek, tyle tylko, że musielibyśmy dzisiaj zdecydować, które 
zadanie z budżetu wyrzucamy, żeby wprowadzić budowę zbiorników. Jeśli ktoś z 
państwa radnych jest chętny, żeby zrezygnować z inwestycji ze swojego terenu, to 
poddajemy to pod rozwagę. To nie jest też tak, że my o tym nie myślimy, bo jak 
doskonale państwo wiecie, mówiąc kolokwialnie, najbardziej dostaje po uszach 
Wójt lub Wicewójt, jeżeli coś na terenie gminy dzieje się za wolno, albo się nie 
dzieje w ogóle, stąd też nasze poszukiwania pieniędzy zewnętrznych i stąd 
rozmowy z Grupą Rybacką i poszukiwaniem partnera w ramach tych pieniędzy 
transgranicznych. Jeżeli się okaże, że nie da się otrzymać żadnych pieniędzy 
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zewnętrznych, pieniądze unijne tutaj się w zasadzie już wyczerpały, to niewątpliwie 
będziemy szukali pieniędzy tylko i wyłącznie w budżecie gminy. Na dzisiaj żadna 
inwestycja nie jest zagrożona jeśli chodzi o realizację uzbrojenia terenów w 
Borkowie, bo o tym pan radny mówił. Projektujemy w tej chwili ul. Kwiatową i ul. 
Różaną, których skłon idzie w tamtym kierunku, ale tam już wcześniej sprawa 
odprowadzenia wód deszczowych została załatwiona. Są to oczywiście bardzo 
ważne rzeczy, odpowiadamy za bezpieczeństwo mieszkańców, ale teraz jak 
państwo słyszeliście, chociażby dzisiaj, wniosek pana sołtysa, zasadny, o 
budowanie przedszkola, wnioski które mówią o rozbudowie szkół, wnioski o 
budowę zbiorników retencyjnych, więc musimy jakąś kolejność mimo wszystko 
zachować. Nie sądzę, żeby ktoś z państwa chciał zrezygnować z wcześniej już 
zaplanowanych inwestycji.  
- podnoszenie poziomu działek – jest to sytuacja, którą spotykamy bardzo często. 
Uprzejma prośba, jeżeli państwo taką rzecz zauważycie, żebyście nie zgłaszali 
państwo tego na sesji, tylko wskażcie państwo pracownikom merytorycznym, że 
jakieś poważne prace ziemne dzieją się na takiej działce. My wtedy mamy albo 
możliwość sprawdzenia czy właściciel tej działki złożył wniosek o pozwolenie na 
budowę, bo jeszcze raz państwu powiem, że prace związane ze zmianą rzędnej 
działki często wynikają z pozwolenia na budowę. My dzisiaj tego nie wiemy i jeżeli 
państwo wskażecie nam działkę, to my wtedy możemy sprawdzić, czy taki wniosek 
wpłynął, czy jest to w dokumentacji technicznej, bo być może ktoś robi to zgodnie z 
pozwoleniem. Z naszej praktyki wynika, że większość osób robi to samowolnie. 
Podnoszenie działki w znacznym stopniu jest to budowa, więc jest to naruszenie 
przepisów związanych z prawem budowlanym.  
- przegląd gwarancyjny ul. Sportowej – będziecie państwo zawiadomieni, termin 
jest wyznaczony.  
- pan Szpała, uporządkowanie terenu – mówimy o dwóch budynkach komunalnych 
przy ul. Spacerowej w Straszynie. Istotnie nasi mieszkańcy korzystali z kilku tysięcy 
m² gruntu, który nie jest własnością gminy ani naszych mieszkańców. Mieli tam 
znakomite warunki do rekreacji, łowienia ryb, wypoczynku, tam powstały pomosty, 
altanki, ogródki, no i w pewnym momencie właściciel zdecydował, że chce 
przypomnieć o swojej własności. Spotkałam się z tymi mieszkańcami, byłam tam 
na miejscu, rozmawialiśmy, byłam również w stałym kontakcie z firmą Supon. 
Niektórzy z tych mieszkańców mieli po kilka różnych tych obiektów wybudowanych, 
o estetyce więc nie ma co wspominać. Więc rzeczywiście wszystko tam 
uporządkowano, te niezbędne powierzchnie zostały do dyspozycji mieszkańców, 
tym bardziej, że większość to są byli pracownicy Suponu i doskonale znają pana 
prezesa i pracowników Suponu. Natomiast z pewnością jeżeli jest taka potrzeba, 
możemy się spotkać, jeśli potrzebne są tam jeszcze jakieś obiekty na składowanie 
opału, to będziemy rozmawiali. My od pewnego czasu rozmawiamy z Suponem, bo 
oni chcieliby w inny sposób zagospodarować tę działkę, pewnie chcieliby ją 
sprzedać, czy zabudować, zgodnie z obowiązującym planem zagospodarowania i 
te dwa nasze budynki mieszczą się w samym sercu tej działki, 1400 m². Były już 
różne przymiarki, rozmawialiśmy o tym, żeby Supon przekazał nam trzy nowe 
mieszkania w zamian za tę działkę i byśmy tych mieszkańców stamtąd zabrali. 
Porządkowanie gminy jest przed nami, takich lokalizacji moglibyśmy przedstawić 
przynajmniej jeszcze kilka. Te nasze budynki nie stanowią żadnej większej 
wartości, bo to są stare domy, ogrzewane węglem, stan techniczny jest 
niezadowalający. Na pewno będzie trzeba w najbliższych miesiącach jakieś 
decyzje w tej kwestii podjąć.  



 - 18 - - 

18 

- 

 

- pan Wysocki – działka pod cmentarz – w ubiegłym roku udało się nabyć od 
prywatnego właściciela działkę pod powiększenie cmentarza w Wiślinie. W tej 
chwili , zgodnie z obowiązującymi przepisami, arcybiskup złożył wniosek o zmianę 
w planie zagospodarowania tej części działki i po dokonaniu takiej zmiany, 
będziemy mogli, zgodnie z obowiązującym prawem, przekazać działkę. Nie 
możemy działki rolnej przekazać na rzecz parafii. Także my prowadzimy te prace, 
formalne przeszkody są przed nami znaczne, ale nic nie szkodzi, żeby pewne 
działania podejmować, oczywiście w porozumieniu z gminą, nie naruszające 
przepisów.  
- przejście na drodze wojewódzkiej – pismo po raz kolejny poszło. Jest nam bardzo 
trudno jeśli chodzi o geodezję drogi, bo tam są łuki i tutaj Wojewódzki Zarząd Dróg 
mocno się przed tym uchyla, ale sądzę, że niedługo tę sprawę rozstrzygniemy. 
Obawiam się tylko jednej rzeczy, że w końcu to przejście będzie zrobione i 
oznaczone, a mieszkańcy i tak będą chodzili tak jak im wygodnie, ale na to i tak nie 
mamy żadnego wpływu.  
- kałuża wzdłuż Szlaku Mennonickiego – z naszej strony było takie hasło, że 
koniecznie musimy coś z tą wodą zrobić. Rozmawiamy z Powiatem, jeżeli z ich 
strony nie doczekamy się jakiś działań, to pewnie przejmiemy to na siebie, 
aczkolwiek na razie próbujemy, żeby Powiat zgodnie z tytułem własności to 
wykonał.  
- zjazd dla niepełnosprawnych – kuriozalna sytuacja, bo w ramach modernizacji 
drogi E 55 Gdańsk – Warszawa zostało wybudowane podziemne przejście dla 
pieszych w Cieplewie bez zjazdów dla niepełnosprawnych i dla wózków. Myśmy 
występowali pisemnie i dostaliśmy lakoniczną odpowiedź, że jeżeli ilość osób 
przechodzących nie przekracza tysiąca, to zgodnie z wytycznymi europejskimi, nie 
muszą budować zjazdów. Bardzo ciekawy przypadek, bo my budujemy 
najmniejszy obiekt, wszędzie musimy mieć podjazdy. Kolej, okazuje się, 
obowiązuje inne prawo. Ale dzięki interwencji pana Marszałka Świlskiego, bo było 
takie duże spotkanie z prezesem PKP z Warszawy, pan Marszałek w tej kwestii 
rozmawiał i pan prezes wyraził zgodę, żeby taką zmianę do tego projektu 
wprowadzić. Z tego miejsca bardzo dziękuje za to i panu Marszałkowi i panu 
prezesowi.  
- segregacja śmieci – zaraz będziemy o tym z panem Przybylskim rozmawiać, tam 
jednoznacznie trzeba wskazać termin zbiórek, żebyśmy go potem już nie zmieniali.  
- pan Demczuk – w momencie kiedy wydaliśmy te identyfikatory, wydawało nam 
się, że ogarnęliśmy sytuację, a powiem szczerze, że pomysłowość mieszkańców 
nie zna granic. Zaczęto kserować identyfikatory, koszt 50 zł, w związku z tym, żeby 
ograniczyć ten masowy szturm na Przejazdowo, to w tej chwili zleciliśmy 
wykonanie nowych identyfikatorów  z hologramem, żeby nie można ich było 
podrobić.  
Chcę też powiedzieć jedną rzecz i prosić państwa o wyrażanie swojej opinii w tej 
kwestii: gmina nie ma większego wpływu na to, że ten objazd został zrobiony, 
dlatego że GDDKiA zamknęła swoją drogę, a Powiat otworzył swoją, w związku z 
tym my zostaliśmy. Żeby nieco ułatwić życie naszym mieszkańców to jest 
urządzony tej objazd, który oczywiście, że nie jest piękną asfaltową drogą. My 
wynegocjowaliśmy, że ten objazd będzie wykonany przez firmę budującą, że będą 
tam zrobione takie mijanki, bo na niektórych miejscach jest dość wąsko, potem jak 
pan Wysocki zwrócił nam uwagę, że się bardzo kurzy to  dwa razy dziennie ta 
droga jest polewana. Natomiast jesteśmy w tej chwili bardzo mocno 
bombardowani, jako gmina, że jak myśmy mogli urządzić taki objazd, w tak niskich 
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standardach. Mamy dwa wyjścia albo zamkniemy w ogóle tą ul. Jesionową i 
powiemy, że objazd jest asfaltowy, spełniający wszystkie normy albo mamy 
możliwość z prędkością 30/ha tą drogą, która jeżeli chodzi o standard, to jest on 
średni. My chcieliśmy trochę mieszkańcom ułatwić życie, także jeśli będą do 
państwa trafiały informacje na temat małego komfortu przejazdu tamtą trasą, to 
prosimy informować, że objazd komfortowy jest urządzony drogą powiatową  i 
tamtędy można spokojnie z dużo większą prędkością się poruszać. Nam przede 
wszystkim zależało, żeby dzieci mogły dojechać krótszą drogą. Będą wakacje, na 
pewno będą straszne korki jak Warszawa ruszy na Hel, to teraz proszę sobie 
wyobrazić dzieciaki siedzące 2 godziny w autobusie. To by było nieludzkie, więc to 
jest taka nasza główna przesłanka. Jeżeli my będziemy już mieli te nowe 
identyfikatory, to zwrócimy się do państwa sołtysów, bo państwo wiecie doskonale 
kto brał te identyfikatory i zabierzecie państwo stare, dacie nowe i zobaczymy ile 
tych innych zostało naprodukowanych. Jestem przekonana, że ten który zapłacił te 
50 zł, przyjedzie do tego, który mu użyczył, że cena 50 zł za miesiąc to trochę za 
wysoko.  
- pan Karol Karc – ekrany – jest tak grupa spraw, dla których gmina może 
występować tylko jako wnioskodawca, może tylko prosić. Taka sprawa jest również 
w Straszynie, tam również mieszkańcy występują o przedłużenie ekranów. 
Będziemy pisali i prosili, wpłynęlo pismo od mieszkańców, które również załączymy 
jako dodatkowy argument. Często GDDKiA wychodzi z takim uzasadnieniem, że 
skoro ktoś się budował przy obwodnicy, to powinien się liczyć ze skutkami tego. 
Zobaczymy jak to będzie wyglądało, jest teraz zmiana dyrekcji w GDDKiA, może 
podejście się zmieni.  
- pani Kubska – spotkanie z młodzieżą – oczywiście jesteśmy otwarci, bardzo 
chętnie pomożemy. Rozmawiałam już z państwem radcami prawnymi, ale sami 
mamy też duże doświadczenie, więc chętnie pomożemy.  
- obiekty przy ul. Spacerowej – uprzejma prośba, gdyby pani zechciała wejść do 
pokoju pań prowadzących gospodarkę nieruchomościami, sprawdzić czy to są 
prywatne obiekty czy gminne i wtedy będziemy wiedzieli jaką mamy możliwość 
interwencji.  
- pan Demczuk – pani radna powiatowa dostała tę informację. Budowa fermy 
wiatrakowej trwa, ale myślę, że dopóki oni nie zakończą tej budowy, a idzie im 
dość szybko, to tak to będzie wyglądało. Natomiast cieszę się, że zwiększa się 
ilość rowerzystów.  
- pani sołtys Bogatka – bardzo przepraszam za ten incydent. Czasami nasze 
myślenie rozmija się z myśleniem funkcjonariuszy. Traktuję to jako żart, nie biorę 
tego poważnie. Jak pan komendant będzie w gminie to zapytam go jak to w ogóle 
mogło się stać.  
- polewanie wodą drogi w Cieplewie – zwrócimy uwagę wykonawcy i poprosimy, 
żeby w pilnym trybie był uprzejmy to zrobić, aczkolwiek jest to sprawa Powiatu, 
mimo wszystko my też się włączymy. Pan sołtys zapytał również o pasy zieleni, 
zmiany w planie zagospodarowania – w poprzednim planie zagospodarowania były 
składy, bazy, powierzchnie magazynowe. Dzisiaj uzupełniamy tę uchwałę o 
wyrażenie zgody przez państwa radnych, dodania obiektów handlowych o pow. 
2000 m², ponieważ wybudowanie takiego obiektu wymaga zgody Rady Gminy, 
czyli de facto funkcja samego terenu się nie zmienia, tylko dochodzi jeszcze jedno 
przeznaczenie. Tam w planie zagospodarowania jest około 8 ha  przewidziane na 
tereny parkowe, ponieważ jest to teren organiczny i w tych zapisach nic się nie 
zmienia. My nie wyrażamy zgody na zabudowę tych 8 ha, które są terenem 
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organicznym. Poza tym uchwała również mówi o ewentualnym wprowadzeniu 
pasów zieleni izolacyjnej itd. My ten plan będziemy państwu proponować do 
zaopiniowania, czyli krótko mówiąc państwo będziecie mieli możliwość zapoznania 
i wypowiedzenia się w tej sprawie. To nie jest przyjęcie planu, to jest przystąpienie 
do procedury. To jest bardzo atrakcyjny teren i cieszymy się, że właściciel 
podejmuje jakieś kroki, które pozwoliłyby na zabudowę tego terenu, bo 
rzeczywiście to uzasadnienie naszej uchwały podkreśla znakomite 
skomunikowanie tej działki. Będzie naprawdę dobrze jeśli coś tam się pojawi, bo są 
to znowu i miejsca pracy i podatki dla gminy. Natomiast uciążliwości dla 
mieszkańców nie przewidujemy i będą też takie ograniczenia w planie 
zagospodarowania.  
- pani Sołtys Straszyn – mamy świadomość tego, że tego typu wydarzenia jak 
szczególnie utrata zdrowia, lub co gorsza życia, powoduje określone reakcje, jak 
najbardziej słuszne, bo trudno się pogodzić, żeby 19-letni młody człowiek, przed 
którym dopiero otwiera się życie, ginął na drodze. Chcę też państwu powiedzieć, 
że to co pani sołtys tutaj zaproponowała, nie zawsze też takie propozycje są 
uzasadnione i do spełnienia.  Droga, która została zaprojektowana, droga 
wojewódzka, spełnia, określone przepisami prawa, parametry. W związku z 
powyższym, to co pani sołtys zaproponowała, przebudowanie czegokolwiek jest 
niezwykle trudną procedurą. Zwrócimy się z pismem do Wojewódzkiego Zarządu 
Dróg, ale proszę państwa, to projektował specjalista, ktoś kto ma stosowne 
uprawnienia i wiedzę. W związku z tym przesunięcie zatoki, czy przesunięcia 
przejścia dla pieszych, będzie generowało jakieś pieniądze, przed którymi 
Wojewódzki Zarząd Dróg na pewno się będzie bronił, ponieważ tak jak mówię, 
zgodnie ze sztuką to wszystko zostało uwzględnione. Dramatem jest to, że młody 
człowiek przebiega przez ulicę, ma pośrednie jeszcze przejście między pasami, 
stała się rzecz dramatyczna, ale z drugiej strony musimy też mieszkańcom 
przekazywać, że każdy wypadek czy każde zdarzenie nie może też rodzić zmian 
układów drogowych czy komunikacyjnych, bo gdyby tak było to bylibyśmy w 
permanentnych zmianach. Nie chcę przypisywać nikomu winy, ale myślę, że była 
tu też ogromna nieuwaga, będziemy zastanawiali się, żeby może jeszcze 
barierkami to zabezpieczyć.  Natomiast nie wiem czy będą dla nas jakieś 
pozytywne odpowiedzi.  
Pan Wicewójt Andrzej Bożyk – Bystra- chodnik, pan naczelnik wysłał zapytania 
do projektantów o złożenie oferty. Zgodnie z rozmową, pan Naczelnik miał 
poinformować, jak coś będzie wiadomo, na razie nie mam jeszcze żadnej 
informacji.  
- Rów przy Żuławce – ta droga ma rów tylko z jednej strony, jak będą środki to 
będzie też zrobiony rów.  
 
IX. WOLNE WNIOSKI RADNYCH. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski – chciałbym przypomnieć 
radnym, że każdą nieobecność na Sesji czy posiedzeniu Komisji należy 
usprawiedliwić w Biurze Rady. Nieobecności, które miały miejsce do tej pory 
proszę usprawiedliwić w nieprzekraczalnym terminie do 15 maja.  
Wszyscy otrzymaliśmy też plan szkolenia, jakie odbędzie się dla radnych. Proszę 
tylko, aby w dniu wyjazdu wszyscy stawili się punktualnie o wyznaczonej godzinie.  
 
X. ZAKOŃCZENIE SESJI RADY GMINY.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marek Kowalski - w wyniku wyczerpania porządku 
obrad stwierdzam, że VI Sesja Rady Gminy Pruszcz Gdański VI Kadencji została 
zakończona. 
VI Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 12.30.  
 
Protokołowała: 
Anna Klonkowska 
Protokół został przyjęty na VII Sesji Rady Gminy Pruszcz Gdański w dniu 12 lipca 
2011 r.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


